
PROTOKÓŁ NR L/14 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 9 lipca 2014 r. 
 
Sesja trwała od godz. 15.30 do godz. 16.15. 
  

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 12, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Pani Matylda Jakubowska-Czaja, Pani 
Ewa Stańczak i Pan Mieczysław Studziński. 

 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin,    
· Emilia Rajewska   - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Waldemar Kardasz - Radca prawny, 
· Grzegorz Towalski  - Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie, 
· Radni Rady Powiatu w Kutnie, 
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej oraz Radnych Rady Powiatu, 
Burmistrza – Pana Grzegorz Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, 
Skarbnika i Sekretarza Gminy, Komendanta Komisariatu Policji w Żychlinie – Pana Grzegorz 
Towalskiego, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących 
Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 12 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
  
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w 
Łodzi, 

b) zmiany budżetu gminy na 2014 rok, 
c) zmiany Uchwały Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 

grudnia 2013 r.                     w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
d) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dobrzelin na lata 2010-

2017”, 
e) zmiany budżetu gminy na 2014 rok, 
f) zatwierdzenia projektu pt.: „Euro projekt – euro szansa” o nr WND-

POKL.09.01.02-10-152/13 współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
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3. Sprawy różne. 
4. Zakończenie obrad. 
 Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu 
uchwały – uchwała dotyczy dofinansowania do zakupu samochodu oznakowanego dla 
Komisariatu Policji w Żychlinie, o czym Państwo radni wcześniej byli informowani. 
Czekaliśmy na informację z Komendy Wojewódzkiej Policji dotyczącą brakujących środków 
do sfinalizowania zakupu samochodu. Kwota dotacji, jaką przekazują samorządy to 21.500 
zł, z czego wcześniej 7.500 zł przekazały gmina Bedlno i Oporów, a nasza gmina czekała na 
konkretną wartość, jaka brakowała do zrealizowania transakcji. Okazało się, że brakująca 
kwota to 14.000 zł, a więc taką kwotę uwzględniliśmy w projekcie uchwały. 
 
Zofia Pilarska – zapytała, czy znany jest całkowity koszt zakupu samochodu dla Policji? 
 
Grzegorz Towalski – Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie – koszt zakupu 
radiowozu jest znany, wiadomo, że samorządy dofinansowują w około 50%, zatem koszt 
radiowozu to około 40.000 zł. Marki samochodu nie znamy, ale będzie to nowy radiowóz 
oznakowany. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych zapytań. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie 
Wojewódzkiej Policji w Łodzi głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr L/272/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Grzegorz Towalski – Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie – podziękował za 
podjęcie powyższej uchwały. Samochód ten jest bardzo potrzebny, obecne radiowozy są już 
wysłużone i często się psują. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o częstsze patrole na ul. H. Sawickiej, jest to ulica 
jednokierunkowa, mimo to praktykowana jest tam szaleńcza jazda i to w środku nocy, a do 
tego ustawianie radia samochodowego na maksymalną głośność. 
 
Teresa Kubicka – Sołtys Sołectwa Dobrzelin – zapytała, ile Komisariat Policji obecnie 
posiada na stanie samochodów policyjnych. 
 
Grzegorz Towalski – na stanie Komisariatu Policji obecnie są trzy radiowozy. 
 

 
b) zmiany budżetu gminy na 2014 rok, 
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Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 
rok. 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – dokonał wprowadzenia do projektu 
uchwały – w załączniku inwestycyjnym pojawiła się kwota 14.000 zł jako dotacja do zakupu 
samochodu dla Policji oraz pomoc finansowa dla OSP Żychlin w wysokości 40.000 zł                   
w formie pożyczki. OSP zakupiła jednostkę pożarniczą, ale gmina nie mogła wcześniej 
udzielić pomocy finansowej, bo nie mieliśmy na to środków, była recesja. Z tego  względu 
gmina postanowiła pomóc w kolejnych latach w inny sposób. 15.000 zł daliśmy 
dofinansowania do elewacji budynku, a także udzieliliśmy pomocy dla OSP poprzez 
rezygnację z części opłat za budynek straży w kwocie ponad 13.000 zł. Łącznie gmina 
udzieliła pomocy finansowej straży w kwocie ponad 28.000 zł.  
Teraz wspólnie z Panią Skarbnik i radcą prawnym doszliśmy do wniosku, że można pomóc 
straży udzielając nieoprocentowanej pożyczki na preferencyjnych warunkach. Pożyczka ta 
zostałaby rozłożona na raty na 10 lat z I ratą płatną do końca października lub listopada 2015 
r. 
Ponadto w projekcie uchwały o 4.000 zł zmniejszamy dotację dla Policji, która miała być 
przeznaczona na wykonanie elewacji budynku. Ze względu na to, że komisariat nie uzyskał 
innych środków na ten cel od innych samorządów, to kwotę tę przesuwamy na dotację do 
zakupu samochodu dla Policji.  
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2014 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr L/273/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

c) zmiany Uchwały Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 
2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały                               
Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – poinformował, że obecny projekt 
uchwały jest konsekwencją poprzedniej uchwały.  
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej                 
w Żychlinie z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr L/274/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

d) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dobrzelin na lata 2010-2017”, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Dobrzelin na lata 2010-2017”. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zmiana Planu Odnowy Miejscowości 
Dobrzelin jest wynikiem planów budowy chodników, w tym wprowadzenia zadania wykonania 
chodnika w miejscowości Dobrzelin. Nasz wniosek przeszedł pozytywną ocenę, jest więc 
szansa pozyskania środków z zewnątrz na ten cel.  
 
Paweł Wachowiak – podziękował za zainteresowanie się sprawą budowy chodnika                             
w Dobrzelinie. Ma nadzieję, że ten chodnik nie będzie tylko w formie papierowej, ale zostanie 
faktycznie zrealizowany. 
 
Grzegorz Ambroziak –  pamiętaliśmy o dwóch chodnikach tj. w Dobrzelinie i w Grabowie, 
ale za chodnikiem w ul. Jabłonkowej w Dobrzelinie przemawiało więcej argumentów, aby 
otrzymać środki z zewnątrz. Poza tym chodnik ten musi być zrobiony na całym odcinku 
drogi, tj. od skrzyżowania z ul. Jagiełły do skrzyżowania z ul. Dworcową, natomiast chodnik 
w ul. Szkolnej można robić etapami, gdyż nie ma tam bezpośredniego połączenia ze 
skrzyżowaniem dróg. W zależności od wysokości środków, będziemy budować chodnik 
odcinkami.  
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Dobrzelin na lata 2010-2017”. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 
Dobrzelin na lata 2010-2017” głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr L/275/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

e) zmiany budżetu gminy na 2014 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 
rok. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – projekt uchwały dotyczy 
zwiększenia środków na bieżącą działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Przypomniał, że jednostki gminy były niedoszacowane, tak więc, gdy mamy 
możliwości finansowe stopniowo braki środków są uzupełniane. Dzisiejsze zwiększenie 
planu wydatków bieżących dotyczy realizacji zadań statutowych, a konkretnie środki te będą 
przeznaczone na zakup materiałów biurowych oraz na wydatki związane z zakupem usług 
pozostałych (przesyłki i aktualizacja programów antywirusowych). 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2014 rok. 
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Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr L/276/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

f) zatwierdzenia projektu pt.: „Euro projekt – euro szansa” o nr WND-
POKL.09.01.02-10-152/13 współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki. 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pt.: 
„Euro projekt – euro szansa” o nr WND-POKL.09.01.02-10-152/13 współfinansowanego 
przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – projekt pt.: „Euro projekt – euro 
szansa” został złożony kilka miesięcy temu i do tej pory był oceniany. Tuż przed sesją 
wpłynęła informacja dotycząca przyszłej realizacji projektu i warunków umowy. Na projekt ten 
otrzymamy środki w wysokości prawie 300.000 zł. Projekt ten dotyczy wyrównywanie szans 
edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji, a więc będą to środki na 
zajęcia wyrównawcze z języka polskiego, matematyki, języka angielskiego, informatyki. 
 
Łukasz Antczak – Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 w Żychlinie – poinformował, że będą to 
dodatkowe zajęcia z języka polskiego, matematyki, języka angielskiego, zajęcia dodatkowe 
w postaci koła dziennikarskiego, ponadto zakup urządzenia wielofunkcyjnego, które posiada 
funkcję kserokopiarki, skanera, tabletu, e-booku.  
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
projektu pt.: „Euro projekt – euro szansa” o nr WND-POKL.09.01.02-10-152/13 
współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pt.: „Euro projekt – euro 
szansa” o nr WND-POKL.09.01.02-10-152/13 współfinansowanego przez Unię Europejską             
w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr L/277/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 3. Sprawy różne. 
 
Paweł Wachowiak – podniósł temat z poprzedniej sesji, który dotyczył artykułu w gazecie 
„Nowy Łowiczanin”. Zapytał, czy kolega przekazał Pani redaktor jego uwagi dotyczące 
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artykułu w tej gazecie? Poinformował, że trzykrotnie próbował się skontaktować z Panią 
redaktor, aby udostępnić nagranie z sesji rady, ale mu się to nie udało. 
Teresa Kubicka – Sołtys Sołectwa Dobrzelin – „wszyscy dobrze wiedzą jak to było. 
Uspokój się i usiądź najlepiej…” Co może to robi dla mieszkańców. A po co Pan radny ma 
umarzane podatki? 
 
Paweł Wachowiak – nie miał umarzanego podatku, można to sprawdzić. Rozumie, że jest 
młody, ale nie życzy sobie, żeby Pani Sołtys mówiła mu na „Ty”. 
 
Jadwiga Melcher – zapytała, czy prace interwencyjne już ruszyły, gdyż prosiłaby                           
o oczyszczenie ulicy Żeromskiego z odrostów drzew oraz o wycinkę traw. 
 
Grzegorz Ambroziak – cyklicznie w ramach rozpoczętych prac interwencyjnych robimy 
oczyszczanie dróg i poboczy na terenie całej gminy. 
 
Henryk Zajkowski – Sołtys Sołectwa Czesławów – zapytał, czy zostało coś zrobione                  
w sprawie drogi Drzewoszki-Czesławów-Wojszyce. 
  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w sprawie drogi Drzewoszki-Czesławów-Wojszyce 
wpłynęło pismo, które odczyta Państwu radny. 
Następnie zapoznała Radę z następującymi pismami: 
- pismo Pani Starosty Kutnowskiego, która zwróciła się z prośbą o wyrażenie opinii                       

o projekcie uchwały Rady Powiatu w Kutnie w sprawie podziału Powiatu Kutnowskiego na 
okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych                   
w każdym okręgu wyborczym – projekt podziału powiatu na okręgi wyborcze Radni 
otrzymali w dniu dzisiejszym, 

- pismo Zarządu Powiatu w Kutnie w sprawie drogi Drzewoszki-Czesławów-Wojszyce 
dotyczące potwierdzenia wcześniej oferowanej pomocy Gminy Żychlin dla Powiatu 
Kutnowskiego w tym zakresie. 

 
 
Do p-tu 4. Zakończenie obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział     
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła L Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
                                                                          Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                  /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 


